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Vážení a milí spoluobčané,
máme pro Vás speciální číslo obecního zpravo-

daje věnované návštěvě pana prezidenta České re-
publiky Petra Pavla v  Ostrožské Lhotě. Přinášíme 
Vám exkluzivní reportáže a rozhovory zachycující 
historickou událost, která přinesla do naší obce ne-
zapomenutelný okamžik. Přečtěte si o nezapomenu-
telném dni, který se navždy zapsal do naší obecní 
historie.

Pár informací ze zákulisí.
Pozvání pana prezidenta 

V minulém čísle zpravodaje jste se dozvěděli 
o mém setkání s panem prezidentem Petrem Pav-
lem na Pražském hradě, které proběhlo 20. 2. 2024. 
Doprovázela mě manželka Mirka a pozváni byli 
také zástupci obcí, které se účastnili celostátního 
kola soutěže Vesnice roku 2023 čili vítězové v jed-
notlivých krajích (tzv. zlatá třináctka). 

V  tento den byl pan prezident mnou pozván 
do Ostrožské Lhoty a pan prezident slíbil, a měl 
v  plánu, že vítěznou obec Ostrožskou Lhotu na-
vštíví v  rámci návštěvy Zlínského kraje (tato in-
formace byla tajná do chvíle přesného naplánování 
návštěvy).

Informace o termínu návštěvy
Dne 22. 3. 2024 v  dopoledních hodinách 

(11:09) mi zazvonil telefon, v té době jsem byl na 
fotbalovém hřišti, kde jsme řešili čištění studní, 
které budou využity pro nový systém zavlažová-
ní fotbalového hřiště. Volala Mgr. Linda Jiráčko-
vá referentka pro vnější vztahy ze Zlínského kraje 
ohledně termínu návštěvy pana prezidenta v Os-
trožské Lhotě v  rámci návštěvy Zlínského kraje. 
Tato informace mě velmi potěšila. Termín vzác-
né návštěvy byl stanoven na 17. 4. 2024 od 13:35 
do 14:45 (1h a 10 min, původní plánovaný čas). 
Podrobnější informace poslala paní magistra do 
emailu, kde bylo mimo jiné požádáno o spolupráci 
a upřesnění mé představy o průběhu návštěvy, a také bylo po-
žádáno o diskrétnost ohledně informací spojených s návštěvou 
pana prezidenta (zveřejněno mohlo být až po definitivním od-
souhlasení programu návštěvy a nejdříve 10 dnů před konáním 
akce).

Plánování programu návštěvy
Sepsal jsem požadované čili upřesnění a představy průbě-

hu návštěvy pana prezidenta (přivítání před OÚ za doprovodu 
cimbálové muziky Višňa, pozdravení občanů Ostrožské Lhoty 
před OÚ panem prezidentem. V sále obecního domu drobné 
občerstvení, stručné představení obce, podpis pana preziden-

ta do pamětní knihy. Prohlídka archeologického muzea, pře-
místění pěšky ke kostelu, k Pastoračnímu domu P. Antonína 
Šuránka, případně přemístění k ZŠ (pokud bude čas, tak ná-
vštěva lidového domku Háječek). Také byly vypsány osoby, kte-
ré by přišly do bližšího styku s panem prezidentem. Cílem mé 
představy bylo, aby byl pan prezident při návštěvě co nejvíce 
mezi občany Ostrožské Lhoty. 

Program návštěvy jsem na schůzce 26. 3. 2024 představil 
zastupitelům a tentýž den jsem poslal představu o návštěvě 
pana prezidenta paní magistře Lindě Jiráčkové na Zlínský kraj. 
V úvodu emailu jsem paní magistře napsal: „Návštěva Ostrož-
ské Lhoty panem prezidentem je pro naši obec historická udá-
lost. Budeme rádi, když se u nás v Ostrožské Lhotě zdrží pan 

Pánové hejtman, prezident a starosta u obecního úřadu
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prezident déle, než je plánovaný, vymezený čas.“  Vzápětí bylo 
kanceláří prezidenta přes kancelář zlínského kraje odpovězeno, 
že návštěva prezidenta bude v čase od 14:00 do 15:15, a poté 
bude v naší obci tiskový brífink pana prezidenta cca 20 minut 
pro novináře (tím byl čas přítomnosti pana prezidenta v naší 
obci prodloužen).

Dne 5. 4. 2024 odpoledne přijely na plánovanou kontro-
lu programu 4 dámy z kanceláře prezidenta (dvě z protokolu a 
dvě za bezpečnost) a 2 dámy z kanceláře hejtmana Zlínského 
kraje. Celý program jsme dopodrobna projednali, doplánovali 
v rámci času a možností, a také jsme celou trasu prošli i s ná-
vštěvou budov, kde by se pan prezident měl pohybovat. Ten den 
bylo krásné slunné počasí. Dámám z prezidentské kanceláře i 
dámám z kanceláře hejtmana se v naší obci líbilo a předvída-
ly, že návštěva pana prezidenta v Ostrožské Lhotě bude hezká, 
povedená. 

Dne 10. 4. 2024 přijela na plánovanou kontrolu ochranka 
pana prezidenta a policie. Opět jsme prošli celou trasu a navští-
vili jsme budovy, které navštívil pan prezident. Projednali jsme 
technické věci ohledně bezpečnosti včetně dopravní situace při 
příjezdu pana prezidenta. Ještě v den příjezdu pana preziden-
ta ochranka s pyrotechnikem a policejním pejskem prohledali 
všechny budovy, které byly následně panem prezidentem na-
vštíveny (obecní úřad, muzeum, kostel, základní škola).

Od počátku, kdy jsem se dozvěděl přesný termín návště-
vy pana prezidenta, tak plánováním a přípravami na návštěvu 
prezidenta se mnou procházely mé dvě kolegyně z  kanceláře 
Liduška Dominiková a Hanka Havlíková. Byla představena 
představa návštěvy a rozděleny úkoly a ty jsme postupně plnili. 
Např. zajištění dárku, drobné občerstvení, výzdoba, stolování 
v sále, vytvoření pamětního listu, zajištění kresby do pamětní 
knihy, zajištění zvučení před OÚ, zajištění kameramana a foto-
grafa a další. Informováni o návštěvě byli samozřejmě všichni 
zaměstnanci obce, kteří se starají pravidelně mimo jiné o údrž-
bu veřejného prostranství a také o správu budov obce, kteří pl-
nili své úkoly. 

O návštěvě byli informováni i někteří členové Klubu přátel 
historie Tomáš Zeman, David Válek, Martin Dufka, kteří v tu 
dobu pracovali v archeologickém muzeu na inventarizaci a pře-
skládání nálezů ve vitrínách. Vitríny v té chvíli byly poloprázd-
né. Aby v den návštěvy bylo muzeum opět reprezentativní jako 
vždy, tak urychlení inventarizace a vyplnění vitrín s popisem 
předmětů vyžadovalo spoustu práce v krátkém čase.

Pro zpestření programu jsem oslovil Mužský pěvecký sbor, 
zdali panu prezidentovi zazpívají pod kostelem, aby pan prezi-
dent nasál trošku atmosféry společenského života z naší obce. 
Chlapi ze sboru souhlasili. Oslovil jsem i Mirka Pavelku, zdali 
by zahrál na varhany, když pan prezident vstoupí na prohlídku 
kostela, Mirek souhlasil. S primášem cimbálové muziky Višňa 
Františkem Hájkem jsem projednal představu o přivítání pana 
prezidenta a František zajistil požadované. Osloven byl i stárek 
Vašek Kuban a stárka Monika Valčuhová a také Michal Tuh-
áček a Liduška Pavelková mladší, zda by přivítali pana prezi-

denta v kroji. Ředitel školy byl informován o tom, že pan prezi-
dent bude mít ve škole v současné 7. třídě přípravu na tiskový 
brífink. S přípravou stolování a občerstvením v sále byla oslo-
vena profesionálka ve svém oboru Mirka Malůšková, která nám 
v této věci také hodně pomohla.

Ohledně fotodokumentace a videozáznamu byl osloven 
náš reportér Staňa Dufka, Václav Pavlas a Jarek Šopík. A zvuče-
ní se ujal jako vždy Tobiáš Mach a Vašek Dominik.

Postupně jsme se na den D připravili a nachystali vše, co 
jsme měli v plánu.

Poděkování
Všem, kteří se zapojili do příprav návštěvy pana preziden-

ta Ostrožské Lhoty, patří velké poděkování. Děkuji všem za-
městnancům obce za skvělou spolupráci: Lidušce Dominiko-
vé, Hance Havlíkové, Rosťovi Žajdlíkovi, Vlastíkovi Malůšovi, 
Lubošovi Novákovi, Mirkovi Marýzkovi, Lubošovi Radochovi, 
Dance Pavlasové, Vierce Zalubilové. Děkuji Mirce Malůškové 
za pomoc s přípravou stolování a občerstvení. Děkuji cimbálo-
vé muzice Višňa (František Hájek, Ing. Miroslav Pavelka, Julka 
Radochová, Ondřej Radoch, Martin Bachan, Dalibor Mandík, 
Jaroslav Strnad a František Hájek nejmladší). Děkuji krojova-
ným Vaškovi Kubanovi, Monice Valčuhové, Lidušce Pavelkové 
a Michalovi Tuháčkovi. Děkuji varhaníkovi Mirkovi Pavelkovi 
a Mužskému pěveckému sboru (Silvestr Mach, Bohuslav a Ja-
kub Dominikovi, František Vaněk, Pavel Indruch, Staňa Kuři-
na, Michal Pěnčík, Pavel Maluš, Petr Páč, Josef Žajdlík, Radek 
Kolařík, Laďa Hanák).

Děkuji členům Klubu přátel historie, kteří v krátkém čase 
dali muzeum po inventarizaci do pořádku (Tomáš Zeman, Da-
vid Válek, Martin Dufka, Bohdan Hensirovský, Klárka Augusti-
nová, Radek Máčala, Jenda Matuštík, Lenka Trčková, Hanka Ju-
rásková). Děkuji Mirkovi Pavelkovi za to, že zahrál na varhany, 
když pan prezident vstoupil do kostela. Také děkuji Václavovi 
Hájkovi a Lumírovi Machovi, že kostel zpřístupnili a rozsvítili.

Děkuji zvukařům Tobiášovi Machovi a Vaškovi Dominiko-
vi. Děkuji Václavovi Pavlasovi a Jarkovi Šopíkovi za natočení 
videozáznamu. Děkuji Staňovi Dufkovi za fotodokumentaci a 
reportáže. Děkuji Lidušce Pavelkové za krásnou kresbu do pa-
mětní knihy, kde se podepsal pan prezident, pan hejtman Zlín-
ského kraje a starosta obce k příležitosti návštěvy pana prezi-
denta v Ostrožské Lhotě. Liduška také ručně malovala slovácký 
ornament a text na stuhu, která byla součástí jednoho z dárků 
pro pana prezidenta a hejtmana. Poděkování patří také všem 
občanům, kteří se podílí na úpravě veřejného prostranství a 
také všem občanům, kteří přišli přivítat pana prezidenta.

Děkuji všem, kteří se na přípravě návštěvy pana prezidenta 
podíleli.

Průběh návštěvy
Dne 17. 4. 2024 cca v 14:15 pan prezident Petr Pavel přijíždí 

do Ostrožské Lhoty. Auto s panem prezidentem zastavilo před 
obecním úřadem, pan prezident vystoupí z auta. Hraje a zpívá 
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cimbálová muzika Višňa a spousta lidí, kteří přišli pozdravit 
pana prezidenta, tleskají. Následuje přivítání pana prezidenta 
a hejtmana starostou obce za doprovodu krojovaných. Poté do-
provodím pana prezidenta mezi občany, aby je osobně pozdra-
vil a podal lidem ruku. Bylo krásné vidět radost v očích všech 
lidí, kteří přišli pana prezidenta přivítat. U dveří na obecní úřad 
byl nachystaný mikrofon. Požádal jsem 
pana prezidenta, zda by mohl občany 
pozdravit a tak se i stalo. Odcházíme 
do kulturního sálu obecního domu, kde 
jsou panu prezidentovi představeni za-
městnanci obce, zastupitelé, pan farář 
Miroslav Reif a moje manželka Mirka a 
dcera Taťána. Syn Míša, který byl v kro-
ji, byl představen už venku při přivítání 
pana prezidenta. Proběhlo úvodní slo-
vo, přivítání a přípitek starostou obce. 
Následně bylo předáno slovo panu 
hejtmanovi Radimovi Holišovi, který 
všechny v sále pozdravil a pochválil Os-
trožskou Lhotu Vesnici roku 2023. Ná-
sledně si vzal slovo pan prezident, který 
také všechny pozdravil, pochválil obec 
a sdělil i své nadšení z  krásného přiví-
tání, za které poděkoval. Následně jsem 
v  kostce během několika minut představil 
obec a vzhledem k tomu, že v diskuzi dotazy ne-
byly, a navíc jsme byli v časovém presu (kdy jsme dota-
hovali 15minutové manko, které vzniklo pozdějším příjezdem 
pana prezidenta), tak jsme přešli k podpisu pana prezidenta do 
pamětní knihy a pamětních listů.

 Panu prezidentovi byly předány dárky ve slováckém stylu: 
panenky krojovaného páru, demižónek s 2 litry lhotské slivo-
vice, který je zdobený malovanou stuhou, na které je napsán 
text k připomínce návštěvy pana prezidenta v Ostrožské Lhotě 
a třetím dárkem je zarámovaná fotografie seskládaná z  fotek 
obce a základními informacemi o obci. Dárek byl předán i hejt-
manovi, a to 1litrový demižónek slivovice, také zdobený malo-
vanou stuhou a zarámovaná fotografie seskládaná z fotek obce 
a základními informacemi o obci podepsaná starostou. 

Následně jsme se pěšky přemístili do archeologického mu-
zea. Při cestě pan prezident pozdravil a podal ruku spoustě li-
dem. Při prohlídce muzea se ujal slova David Válek a Tomáš 
Zeman, kteří muzeum panu prezidentovi představili. Martin 
Dufka věnoval panu prezidentovi révait (vybroušený nerost) 
a dvě flanelové košile. Dle slov pana prezidenta usuzuji, že se 
mu muzeum líbilo. Následně proběhlo focení pana prezidenta 
s členy Klubu přátel historie.

Poté jsme se pěšky přemístili pod kostel, před poštu a 
Pastorační dům P. Antonína Šuránka a k pomníkům, které se 
zde nachází. Tato část obce byla panu prezidentovi představe-
na. Při příchodu pana prezidenta zpíval Mužský pěvecký sbor, 
všude kolem byla spousta lidí, kteří chtěli pana prezidenta vidět 

a pozdravit. Pan prezident se s chlapama pozdravil a vyfotil a 
přešli jsme do kostela (dáma z kanceláře prezidenta mi řekla, že 
kostel musíme z časových důvodů vypustit, nenechal jsem se 
odbýt). S panem prezidentem a panem hejtmanem jsme vstou-
pili do kostela, nádherně hrály varhany v podání Mirka Pavel-
ky, prostě chtěl jsem, aby náš kostel se znějícími varhany viděl, 

což se také podařilo.
Z kostela jsme přešli k základní ško-

le, kde byla poslední zastávka. Pana 
prezidenta přivítal ředitel ZŠ a pan 
prezident se šel připravit na závěrečný 
tiskový brífink. Pan prezident se připra-
voval ve třídě současných sedmáků. I 
zde jsme panu prezidentovi přichystali 
drobné občerstvení. Na chodbě ZŠ se 
pedagogický sbor stihl s  panem prezi-
dentem vyfotit.

Následoval tiskový brífink pro no-
vináře a zpravodajství před základní 
školou (před pamětní deskou gene-

rála Františka Bogataje). Všude kolem 
neustále byla spousta lidí (připravené 
mikrofony pro tiskový brífink byly jed-
notlivých novinářů a televizí, nebyly to 

mikrofony obecní pro reprodukci).
Při tiskovém brífinku pan prezident zhod-

notil návštěvu ve Zlínském kraji a hezky mluvil i o 
naší Ostrožské Lhotě. Po brífinku čekala na pana prezidenta au-
tomobilová flotila, ke které jsme se postupně přemístili. Cestou 
k autům pan prezident ještě pozdravil několik lidí a některým 
umožnil fotografii.  U čekajícího auta na cestě u základní školy 
jsem se s panem prezidentem rozloučil a ještě jednou jsem po-
děkoval za jeho návštěvu v Ostrožské Lhotě. 

Radost z návštěvy
Podařilo se všechno, co jsme měli při návštěvě pana pre-

zidenta naplánováno. Hlavním plánem bylo to, aby pan pre-
zident byl především mezi lidmi, aby občany Ostrožské Lhoty 
pozdravil, a to se i stalo. Jsem velice rád, že pan prezident byl 
tak vstřícný, že v Ostrožské Lhotě byl i nad plánovaný čas. Lidi 
byli šťastní a spokojení, že se mohli s panem prezidentem po-
zdravit, vyfotit. 

Návštěva pana prezidenta je pro naši obec historickým 
okamžikem a projevem pozornosti k naší obci Ostrožské Lhoty 
Vesnice roku 2023. Pan prezident Petr Pavel, historicky první 
prezident, který navštívil naši obec.

Návštěva pana prezidenta je dárkem pro občany Ostrožské 
Lhoty, kteří jsou hrdí na svou vesnici.

Těší mě, že občané měli spokojený úsměv na tváři a radost 
ze setkání s panem prezidentem České republiky Petrem Pav-
lem.   

Ing. Roman Tuháček
 starosta obce Ostrožská Lhota
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Pro Ostrožskou Lhotu to byla návštěva, která nemá v její 
historii obdobu. Ještě nikdy ji nenavštívil prezident. Když 
byl tedy starosta Roman Tuháček letos v únoru na Pražském 
hradě coby první muž Vesnice roku 2023, o to více zval Petra 
Pavla na návštěvu. Neuběhly ani dva měsíce a prezident Pa-
vel se ve Lhotě objevil.

Aktuálně.cz zachytilo chvíle, kdy se prezident Petr Pavel 
zdravil s občany Ostrožské Lhoty. Prezidentovi zahrála cimbá-
lovka, mužský sbor i varhaník. | Video: Radek Bartoníček

"Je pecka, že nám sem přijede prezident," těšil se Martin 
Dufka, nadšený archeolog, který mluvil s takovou energií v hla-
se, jako by vůbec nebral v potaz, že byla úterní noc, kdy většina 
lidí v Ostrožské Lhotě už spala.

Martin se svými přáteli neměli na spánek ani pomyšlení. 
Společně vybudovali sice nevelké, ale svým obsahem výjimeč-
né archeologické muzeum, které chtěli prezidentovi ukázat v 
plné kráse. A tak leštili vitríny, utírali prach ze všech škvír a 
brali do rukou každý z tisíců shromážděných předmětů, sta-
rých i několik tisíc let.

Když ve středu po poledni prezident Petr Pavel do vesnice 
přijel, Martin a jeho kolegové už stáli před muzeem a vyčkáva-
li, zda se za nimi zastaví. V programu to sice měl, ale protože 
se po příjezdu zdravil s nadšenými příznivci, nebylo jasné, zda 
muzeum nebude muset vynechat. "Pane prezidente, vítám vás 
jménem všech lhotských sportovců! Ať jste zdravý! Jsem váš 
volič," potřásal Pavlovi rukou například předseda TJ Sokol Jo-
sef Lopata, který stál v davu mnoha lidí.

Některé z nich se snažil starosta obce Roman Tuháček 
představit, ale bylo to téměř nemožné. Lidí bylo příliš mnoho a 
každý chtěl prezidenta alespoň slovem pozdravit nebo si udělat 
společnou fotku. "Toto je muzikant z naší dechové hudby. Toto 
je naše nejstarší občanka. Toto je paní, která je velmi aktivní 
mnoho let v hasičích. Tady je její syn. Tam je předseda rybář-
ského spolku. To jsou moji rodiče. Moje matka. Otec. Sestra. 
Švagr," ukazoval starosta na jednotlivé občany, zatímco kolem 
zněla muzika místní cimbálky Višňa.

Během návštěvy prezidenta bylo zřejmé, že převažovala 
vstřícná atmosféra a dobrá nálada. Ještě nikdy Ostrožskou Lho-
tu žádný prezident nenavštívil, dokonce ani ne předseda vlády 
či jiný, podobně vysoce postavený politik.

Vesnice roku
Místní byli zvyklí, že Lhota je líčena v různých pohádkách, 

příbězích či povídání spíše jako nějaké nezajímavé, nejvzdále-
nější místo na konci světa, kde dávají lišky dobrou noc. A Os-
trožská Lhota by takovým místem podle své polohy mohla být. 
Leží až u konce České republiky, nedaleko hranic se Slovens-

Lhota byla na nohou, poprvé zažila návštěvu prezidenta. 
Jste inspirující, řekl Pavel

kem, poslední vesnice bývalého okresu Uherské Hradiště a také 
místo, kde končí Zlínský kraj. 

Ovšem když si prezident dědinu procházel, několikrát sklá-
dal lidem hold, co se jim podařilo vytvořit a jak pospolitě doká-
žou žít. Bylo jasné, že v žádném "zapadákově" rozhodně není. 
Však také Lhota nejdříve vyhrála krajské kolo soutěže Vesnice 
roku a následně triumfovala v celostátním kole. Že jim k tomu 
přijede blahopřát přímo do Lhoty samotný prezident, to bylo 
pro místní nepředstavitelné.

Po celou prohlídku dědiny šel za prezidentem dlouhý "had" 
nejen domácích, ale i přespolních, takže nakonec jediným mís-
tem, kde byl Pavel téměř sám, byl kostel. "Máme výborného 
varhaníka, přál bych vám, abyste ho slyšel hrát, vysvětloval mu 
starosta. A když prezident vešel dovnitř, varhaník Miroslav Pa-
velka spustil. V lhotském kostele hraje už 40 let. Na varhany 
naučil hrát také svou dceru a ta zase učí svého syna.

Kvalita života je i o lidech
"Můj osobní dojem z Ostrožské Lhoty ještě předčil moje 

očekávání, protože tady se jasně ukazuje, že kvalita života v 
obcích není ani tak o financích a zákonech, ale je o lidech. A 
pokud lidé chtějí a umí, tak to bude vypadat jako tady, kde mají 
například 23 spolků," pochvaloval si prezident Lhotu, která je 
podle něj ve všech ohledech inspirující. "Bylo by dobré, aby z 
obcí, kde mají dojem, že se jim nic nedaří, přijeli sem a zeptali 
se, jak to dělají," dodal Pavel.  

Shodou okolností to řekl na tiskové konferenci v závěru 
dvoudenní návštěvy Zlínského kraje právě v místě, na kterém 
místním lidem velmi záleží. Za prezidentem na zdi základní 
školy visí velká bronzová deska věnovaná učitelům, kteří ve 
škole ukrývali během druhé světové války velitele parašutistic-
ké skupiny Carbon Františka Bogataje. Ten patřil k účastníkům 
protikomunistického odboje, utekl do Anglie, kde absolvoval 
náročný výcvik, a v dubnu 1944 byl vysazený se svou skupinou 
nedaleko Lhoty. 

Setkání s prezidentem se dočkal také zmiňovaný Martin 
Dufka z Archeologického muzea. Prezident v něm dokonce 
strávil více času, než bylo plánováno, pozorně poslouchal vý-
klad, kývl na společné focení a ještě zanechal podpis v pamětní 
knize muzea. "Bohatost sbírek a vaše péče o něj jsou obdivu-
hodné!" připsal prezident. Martin byl zjevně spokojený a šťast-
ný, když už prezident odjel, nalil si slivovice, spokojeně seděl a 
přemítal.

 "Tolik velkých muzeí všude v naší zemi existuje. A on přijel 
k nám, do vesnického muzea. Jsem mu za to vděčný," pronesl a 
těšil se, že si konečně chvilku odpočine.

Radek Bartoníček

VÝZNAMNÁ NÁVŠTĚVA
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Setkání s občany
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Setkání s občany

Snažím se vybavit si první chvíle, kdy jsem začal 
potkávat, a přece jen alespoň trochu poznávat dneš-
ního prezidenta Petra Pavla. Jako novinář, který se 
podrobně věnoval předvolební kampani před druhou 
volbou Miloše Zemana a také kampani při hledání jeho 
nástupce na Hradě, snažil jsem se co nejdříve s kandi-
dáty potkat a udělat rozhovor.

Vybavuji si, že za Pavlem jsem šel den poté, co jsem si 
poprvé podal ruku s tehdejší kandidátkou na prezidentku 
Danuší Nerudovou. Ta zmínka o Nerudové je důležitá, 
což hned vysvětlím. Bylo to někdy na začátku června roku 
2021, do volby prezidenta zbývalo ještě přes půl roku. Ne-
znal jsem osobně ani Nerudovou, ani Pavla, ale když jsem 
si hodinku s Danuší Nerudovou povídal, řekl jsem sám 
sobě: Tato ženská má politický talent přesvědčit hodně 
lidí, aby ji volili. Ona to možná dotáhne na prezidentku. 
V té době přitom ještě ani kandidaturu neohlásila, chtěla 
jen tak zajít na kafe, neformálně, aniž bychom dělali na 
puštěný diktafon rozhovor. Působila hodně přesvědčivě, 
chovala se velmi sebevědomě, byla výrazná. Prostě někdo, 
kdo se nenechá jen tak nějak ovlivňovat.

Nenechal žádnou otázku bez odpovědi, 
včetně těch nepříjemných

Den na to jsem šel dělat první, zcela oficiální rozho-
vor s Petrem Pavlem pro svůj domovský web Aktuálně.
cz. Přišel jsem do jedné z místností v centru Prahy, sedl si 
a chvíli čekal, kdo přijde. Jelikož jsem očekával bývalého 
generála, který udělal opravdu hvězdnou kariéru, chystal 
jsem se, že do dveří "vrazí" chlap, který ovládne prostor 
a bude takřka velet. Mýlil jsem se! Krutě jsem se mýlil! 
Vešel muž nevelké postavy, usmál se, pozdravil, posadil 
se a čekal na první otázky. Když začaly zaznívat, trpělivě a 
v klidu odpovídal a do toho si občas nechal poradit svou 
tiskovou mluvčí, což byla Markéta Řeháková. Nenechal 
žádnou otázku bez odpovědi, včetně těch nepříjemných 
týkajících se například jeho komunistické minulosti. Od-
cházel jsem částečně zaskočený a určitě překvapený. To, 
že byl nejvýše postavený voják v armádě? Ten, že velel v 
NATO? No, kdyby to nebyla pravda, moc bych tomu ani 
nevěřil.

Od té doby jsem Petra Pavla zažil několikrát. Nikdy 
jsem k němu neměl až tak blízko, nikdy jsem s ním ne-
mluvil mezi čtyřma očima, vždy to byl korektní vztah po-
litika a novináře, který na jednu stranu dává občas nepří-
jemné otázky a bývá otravný, zároveň se ale chová slušně 
a do určité míry i vstřícně.

Petr Pavel: Prezident, který sází  
na slušnost a vstřícnost

Česko má v jeho osobě 
prezidenta, kterého země 
potřebuje – tedy prezidenta klidného  
a věcného

Postupně jsem začal jeho stylu rozumět. Jeho zdán-
livá nenápadnost se ukazovala jako velké plus, zejména 
v kombinaci s jeho schopností v klidu naslouchat a ná-
sledně bez emocí reagovat. Několikrát jsem to zažil, když 
jsem se jel podívat, jak se pohybuje v předvolební kampa-
ni mezi lidmi. A to zejména při setkání se svými kritiky či 
lidmi odlišných názorů. Petr Pavel měl schopnost skuteč-
ně trpělivě stát a nechat druhé nadávat na to či ono a po-
tom jim vysvětlovat svůj pohled. Skutečně bez nějakého 
rozčilení či dokonce agresivity vůči oponentovi. Dokonce 
jsem zažil, že někteří lidé po setkání oznámili, že ho bu-
dou volit, i když s tím či jiným jeho názorem nesouhlasí. 
Samozřejmě, potkával i hodně kritiků, kteří zůstali jeho 
kritiky i po setkání s ním. Ale přece jen, pohyb v terénu, 
a ještě na svým způsobem nepřátelském území, je skuteč-
ným prubířským kamenem pro každého politika. A mně 
bylo jasné, že tuto "disciplínu" Petr Pavel zvládá.

Mohl bych psát další a další věty z různých setkání s 
ním, ale myslím, že to není třeba. Chtěl jsem jen vybrat to, 
co na mě silně zapůsobilo a na co si občas vzpomenu. Jako 
novinář se snažím mluvit se spoustou lidí, a když jsou to 
lidé kolem prezidenta, ať jeho stoupenci či spíše kritici, 
vždy se jich ptám: Jaký je prezident mimo kamery, foťáky, 
mobily, novináře? Jak se chová přirozeně mimo oči veřej-
nosti? A občas k tomu dodám i dotaz: Jak moc si nechá do 
svého rozhodování mluvit, nebo naopak není jen loutkou 
svého okolí, které mu radí to či ono, a on mnohdy vyho-
ví? Odpovědi, které slyším, se shodují v tom, že rozhod-
ně není žádnou figurkou ani loutkou, naopak se mnohdy 
rozhoduje především podle vlastního úsudku - ale dá pro-
stor lidem kolem sebe, aby řekli svůj názor.

Sám jsem velmi zvědavý, co přinesou příští týdny a 
měsíce. Jak se dál bude Petr Pavel ukazovat v dobrém i 
zlém, co budou jeho nejsilnější stránky, a kde budou na-
opak jeho slabosti. Zatím mám ale pocit, že Česko má v 
jeho osobě prezidenta, kterého země potřebuje – tedy pre-
zidenta klidného a věcného, který vyznává zdravý životní 
styl a sází na slušný styl komunikace. To není vůbec málo.

     Radek Bartoníček

OSOBNÍ ZKUŠENOST RADKA BARTONÍČKA

Radek Bartoníček
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Historický den pro naši obec. Historický den pro 
Ostrožskou Lhotu. Středa 17. dubna 2024, teploměr 
ukazoval něco kolem deseti stupňů, sluníčko si hrálo s 
mraky na schovávanou. Do naší obce přijel prezident 
České republiky Petr Pavel – poprvé v historii Lhoty. 

Šest set, sedm set nebo dokonce tisícovka lidí byla u 
obecního úřadu přivítat prezidenta. Těžko se to odhado-
valo, ale podle reportérky České televize byla vítat hlavu 
státu celá dědina. Nutno také dodat, že přijelo hodně lidí 
z více nebo méně vzdálených vesnic. S fotkami prezidenta 
přijeli mladíci, kteří prozradili, že jsou z Jalubí nebo třeba 
z Napajedel.

Hlava na hlavě stála u obecního úřadu a vyhlížela ve 
středečním odpoledni Petra Pavla. Jedenáct minut po 
druhé hodině se příznivci prezidenta dočkali. Přijel v čer-
né limuzíně, za zvuků místní cimbálové muziky Višňa se 
pozdravil se starostou obce Romanem Tuháčkem, který 
ho doprovodil k čekajícím davům.

„Bylo by dobré v obcích, ve kterých si 
stěžují, že se jim nedaří, aby se přijeli 
podívat sem a zeptat se, jak to dělají.“ 
Prezident Petr Pavel

Starosta se snažil prezidentovi představovat lidi, se 
kterými se v davu zdravil. „To je Vlasta Hanáčková, před-
sedkyně klubu seniorů, vedle její manžel, Josef Lopata, 
předseda našich sportovců, paní Hejtmánková - význam-
ná osoba hasičského sportu. Při tom davu lidí bylo před-
stavování složité. Někdy se dařilo, někdy méně. 

Po nějaké čtvrthodince proběhlo úvodní slovo přiví-
tání starostou, následně pozdravení hejtmanem a prezi-
dentem. Poté se delegace odebrala do sálu obecního úřa-
du. Roman Tuháček představil zastupitele a našeho faráře 
Miroslava Reifa. Proběhlo krátké pozdravení hejtmana 
Zlínského kraje Radima Holiše, starosty a prezidenta Pe-
tra Pavla. 

„Když jsme měli na Hradě setkání s krajskými vítězi 
soutěže Vesnice roku, tak jsem měl možnost se setkat také 
se starostou Romanem Tuháčkem a jeho ženou. Myslím, 
že si to ocenění zasloužíte. V každé obci je to hlavně o 
lidech. Bylo by dobré v obcích, ve kterých si stěžují, že se 
jim nedaří, aby se přijeli podívat sem a zeptat se, jak to 
dělají,“ řekl v krátkém proslovu prezident Petr Pavel.

Prezidenta vítaly v naší obci davy lidí.  

Vaše návštěva je dárkem pro naše občany  
– řekl prezidentovi starosta Roman Tuháček

„Jste prvním prezidentem, 
který navštívil naši obec a to si vel-
mi vážíme. Jsme rádi že vás mů-
žeme hostit a doufáme, že se u nás 
budete cítit jako doma. Budeme rádi, 
když Vám budeme moct ukázat, před-
stavit alespoň část  naší vesnice, která se 
pyšní titulem Vesnice roku 2023.Vaše návštěva je dárkem 
pro naše občany, kteří jsou na svou obec velice hrdí a na 
Vás taky. Toto bohatství, které tady máme, ať už je to krás-
ná příroda nebo vybavení obce, společenský život je na 
nás, abychom udrželi a rozvíjeli dál.,“ řekl starosta Roman 
Tuháček a předal prezidentovi dary. Jako první dva litry 
slivovice. 

„Tuto tekutinu můžete užít zevně, třeba na mazání 
kolen, ale když ji užijete vnitřně, bude to taky krásné a 
příjemné,“ řekl k prezidentovi starosta Roman Tuháček. 
Spolu s hejtmanem Radimem Holišem pak vtipkovali, že 
Ostrožská Lhota byla jedinou vesnicí, kde se loni podaři-
la úroda švestek. Další dárek předal starosta od Františka 
Mařáka ze Zlechova, který přivezl hruškovici.

Prezident v archeologickém muzeu  
a v kostele

Poté následovala krátká prohlídka Archeologického 
muzea. Tam předal prezidentovi dar Martin Dufka. „Je to 
naše klubové tričko. Když vám nesedne, tak vám můžeme 
klidně vyměnit,“ zahlásil s úsměvem člen klubu milovní-
ků historie. 

Od muzea šel prezident pěšky ke kostelu. Tam mu za-
zpíval Mužský pěvecký sbor a následovala neplánovaná 
návštěva kostela. Za zvuku varhan, na které hrál Mirek 
Pavelka, si prezident prohlédl chrám svatého Jakuba Star-
šího. Zakončení celé návštěvy bylo u základní školy, kde 
se konal závěrečný tiskový brífink pro novináře.

Po odjezdu vzácného hosta vyslovil starosta Roman 
Tuháček s návštěvou spokojenost. „Myslím, že se podaři-
lo všechno, jak bylo naplánováno. Hlavním plánem bylo 
to – aby pan prezident šel mezi lidi a pozdravil je. Jsem 
velice rád, že pan prezident byl tak vstřícný, že u nás byl 
i nad plánovaný čas. Lidi byli šťastní, že se mohli s prezi-
dentem vyfotit, pozdravit. Za obec Ostrožskou Lhotu to 
byla historická událost.“

Stanislav Dufka

HISTORICKÝ DEN

Stanislav Dufka
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Prezident v obecním sále
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Prezident ve škole

Ředitel školy Libor Daňhel vítá prezidenta Petra Pavla.

VE ŠKOLE
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Ve středu 17. dubna 2024, v rámci návštěvy 
Zlínského kraje, navštívil obec prezident ČR Petr 
Pavel. Zavítal i do naší školy, kde měl ředitel školy 
možnost předat jménem pedagogického sbor panu 
prezidentovi dárek v podobně fotokoláže z návrhů 
poštovních známek našich žáků. Pan prezident se s 
pedagogickým sborem v krátkosti pozdravil, vyfotil 
a poté ho již čekaly další náročné povinnosti.

 Libor Daňhel - ředitel školy

VE ŠKOLE
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Drobný dárek si pro prezidenta připravila také mateřská školka. Nahoře ředitelka Lenka Kadlčková.

V roce 1975 jsem nastoupil na Vojenské gymnázium v 
Opavě. Poté jsem absolvoval Vysokou vojenskou školu pozem-
ního vojska ve Vyškově a postgraduální studium zpravodajství 
na Vojenské akademii v Brně. Speciální kurzy jsem absolvoval 
také na Vysoké štábní škole v Camberley, na Královské aka-
demii obranných studií v Londýně (2005) a na King’s College 
London, kde jsem získal titul Master of Arts (M.A.) v oboru 
mezinárodních vztahů (2006).

Po ukončení vysoké vojenské školy ve Vyškově roku 1983 
jsem začínal u výsadkového vojska. Ve 21 letech jsem podal při-
hlášku do KSČ a v letech 1985–1989 jsem byl jejím členem. V 
roce 1988 před nástupem na postgraduální kurz jsem se stal 
členem Zpravodajské správy Generálního štábu.

Po revoluci jsem pak sloužil jako zástupce vojenského a le-
teckého přidělence ČR v Belgii, Nizozemsku a Lucembursku. 
Později jsem se zúčastnil mise UNPROFOR v bývalé Jugoslávii. 
Jednotce, které jsem tehdy velel, se podařilo uprostřed těžkého 
konfliktu zachránit skupinu 53 obklíčených francouzských vo-
jáků a celá akce získala obrovské mezinárodní uznání. Násled-
ně jsem se vrátil do mezinárodních služeb pro ČR.

Vrcholem mé vojenské kariéry bylo jmenování náčelní-

kem Generálního štábu Armády České republiky v roce 2012 
a následně, v roce 2015, zvolení předsedou Vojenského výboru 
NATO, nejvyšším vojenským představitelem Aliance.

Během své služby jsem obdržel řadu nejvyšších českých i 
mezinárodních vyznamenání a ocenění.

Po skončení aktivní služby jsem během první vlny korona-
virové epidemie v roce 2020 založil sbírku Spolu silnější, která 
pomáhala lidem v první linii.

6. 9. 2022 jsem oficiálně oznámil kandidaturu na preziden-
ta České republiky. Jako občanského kandidáta mne následně 
podpořilo více než 80 000 občanů ČR.

28. 1. 2023 jsem byl v přímé volbě zvolen novým preziden-
tem České republiky.

Svůj volný čas nejraději trávím na motorce, chozením po 
horách, cestováním a na chalupě s manželkou a vnoučaty.

Zdroj: Hrad.cz

Petr Pavel - životopis Ing. Petr Pavel, M.A., armádní generál v. v. a český prezident
Datum narození:1. listopadu 1961
Místo narození: Planá u Mariánských Lázní
Rodinný stav: ženatý
Manželka: Eva Pavlová, Děti: synové Jan a Petr, dcera Eva

SETKÁNÍ S DĚTMI MŠ



17Klub přátel historie

Mužský pěvecký sbor

SETKÁNÍ S LHOŤANY
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Prezident v obecním sále
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PAMĚTNÍ  ZÁPIS
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Prezident v archeologickém muzeuPrezident, starosta a média
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KULTURA
Prezident v archeologickém muzeu
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Antonín Jelének je nejdéle sloužící starosta Ostrožské Lho-
ty. Obec vedl v letech 1990 až 2018. Také on má obrovskou 
zásluhu za rozvoj naší obce. Návštěvu prezidenta Petra Pavla 
si nemohl nechat ujít. Zasedl mezi hosty v obecním sále a sle-
doval také závěrečný brífink u školy. Byl spokojený s tím, že 
se prezident vyfotil vedle plastiky generála Františka Bogataje, 
která je na fasádě školy. Právě dílo známého sochaře Otmara 
Olivy bylo odhaleno za jeho starostování. Těsně po odjezdu 
vládní delegace se svěřil se svými pocity z návštěvy.

„Byla to velmi výjimečná událost. Prezident nenavštěvuje 
každou obec v Česku. Navštívil nás díky tomu, že jsme se stali 
Vesnicí roku. Víme, co všechno se muselo organizovat, co to 
stálo úsilí, což je práce současného starosty – moje hluboká 
úcta k této práci. Jsem rád, že ta prezentace nebo zakončení 
celé návštěvy bylo právě u desky Bogataje. Je to jakýsi symbol 
odvahy, což náš prezident prokázal v občanské válce v Jugoslá-
vii. Bylo to velice sympatické a také symbolické,“ svěřil se eme-
ritní starosta. Davy lidí, které vítaly prezidenta ho nepřekvapi-
ly.  „Lidi ho chtěli vidět. Ostrožská Lhota jeho návštěvou žila 
– hodně se to prezentovalo. Lhoťané si návštěvu vzali za své, 
chtěli vidět prezidenta. Jak řekl starosta, byla to jakási odměna 

za titul Vesnice roku.“

Jaroslava Bedřichová – starostka 
Ostrožské Nové Vsi. Mám krásný 
zážitek – bylo to úžasné

Mezi diváky jste mohli spatřit starostku 
sousední Ostrožské Nové Vsi, kterou jsme vy-
zpovídali u základní školy. „Bylo to úžasné, 
mám z toho velice dobrý pocit a krásný zážitek. 
Myslím si, že do Nové Vsi se prezident nikdy 
nedostane, ale víte, jak to je. Nikdy neříkej ni-
kdy. Vám, jakou sousedům, to velice přeji. To 
není o tom, že je u vás prezident, ale za jeho ná-
vštěvou je obrovské množství práce. Jak součas-
ných zastupitelů, tak i těch předchozích, kteří se 
zasloužili o to, jaká jste pěkná obec.“

Jsem rád, že zakončení celé návštěvy bylo 
právě u desky Bogataje. Antonín Jelének

Prezident Petr Pavel pod plastikou generála Bogataje.

Příležitost vidět prezidenta si nenechal ujít starostka Ostrožské Nové 
Vsi Jarmila Bedřichová. Vlevo bývalý starosta Ostrožské Lhoty Antonín 
Jelének a současný starosta Roman Tuháček.

DALŠÍ NÁZORY NA VÝZNAMNÝ DEN
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Josef Lopata – předseda SK Ostrožská Lhota. 
Prezident byl milý, přátelský a důstojný

Šéf všech lhotských sportovců doprovázel prezidenta od 
jeho příjezdu až po brífink u školy. Také měl štěstí, že se s ním 
Petr Pavel před obecním úřadem osobně pozdravil. 

„Celá návštěva měla příjemnou atmosféru. Lidé byli velice 
přátelští, prezident milý, pokorný, ale důstojný svému jménu. 
Všechno, co říkal mělo hlavu a patu. Vydařený byl také jeho 
průvod od muzea ke škole, lidi se po cestě nabalovali. Byla to 
událost, kterou většina z nás zažije jednou za život. Starosta Ro-
man Tuháček pojal celou akci velice dobře – zasluhuje velkou 
pochvalu. Také mě překvapilo množství lidí, odhadoval jsem, 
že prezidenta přišlo pozdravit kolem osmi stovek lidí.“

Stanislav Dufka

Pozdravit prezidenta přišel také šéf lhotských sportovců Josef Lopata.

Prezident Petr Pavel se při střelbě na střelnici v uherskob-
rodské České zbrojovce, kam zavítal tento týden při dvoudenní 
návštěvě Zlínského kraje, zranil v obličeji. K drobné tržné ráně 
u obočí přišel při střelbě dlouhou zbraní s optikou.

Zranění Petra Pavla při návštěvě Zlínského kraje je patrné 
u pravého obočí.

Jako první o tom informoval server Novinky.cz, kterému 
informaci potvrdil prezidentův mluvčí Vojtěch Šeliga. Zranění 
nicméně nevyžadovalo lékařské ošetření.

Podle vyjádření soudního znalce z oboru kriminalistiky Ji-
řího Strause pro Novinky obloukovitou tržnou ranku na prezi-
dentově tváři způsobil zpětný náraz optiky umístěné na dlouhé 
palné zbrani. Pavel dorazil s drobným zraněním v obličeji ve 
středu do Ostrožské Lhoty na Uherskohradišťsku, což před no-
vináři okomentoval tím, že šlo jen o jeho nešikovnost.

Idnes.cz

Prezident se škrábl  
v Uherském Brodě

Prezidenta Petra Pavla, který dorazil na Slovácko s drobnou tržnou ranou  
v obličeji, doprovázel hejtman Radim Holiš. 

DALŠÍ NÁZORY NA VÝZNAMNÝ DEN

 Naše obec má facebookový profil.

Obec Ostrožská Lhota

Další informace o naší obci 
naleznete na:

www.ostrozskalhota.cz



24

Prezident na cestě ke kostelu
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VÝZNAMNÁ NÁVŠTĚVA TRVALA DVĚ HODINY

13:00	 Příjezd	předvoje,	kontrola	připravenosti

14:00	 	Příjezd	prezidenta	republiky	a	paní	Evy	Pavlové	 
do	obce	Ostrožská	Lhota 
Místo:	Obecní	úřad,	Ostrožská	Lhota	148

14:10	 Setkání	s	představiteli	obce	Ostrožská	Lhota 
	 Místo:	sál	Obecního	domu	Ostrožské	Lhoty

14:40	 Procházka	částí	obce	a	přesun	do	muzea 
	 Krátká	prohlídka	Archeologického	muzea

Časový harmonogram návštěvy prezidenta v Ostrožské Lhotě 17. 4. 2024

Přijel prezident. Prohlédl si muzeum,  
poslechl varhany

15:15	 	Ukončení	návštěvy	obce	a	přesun	na	tiskový	brífink

15:15 – 15:30  
	 Příprava	pana	prezidenta	na	tiskový	brífink 
	 	Místo:	v	prostorách	ZŠ	Ostrožská	Lhota,	 

multifunkční	učebna	přízemí

15:30 – 15:50  
	 Tiskový	brífink.	Moderuje:	Vojtěch	Šeliga

15:50		 Ukončení	návštěvy	obce	Ostrožská	Lhota

Vzácnější návštěvu v Ostrožské Lhotě ještě neměli. Do obce 
s patnácti sty obyvateli ve středu po obědě zavítal prezident Petr 
Pavel. Ve Vesnici roku 2023 strávil dvě hodiny.

„Je to historický okamžik. Nejsou tu sice všichni obyvatelé, 
ale jsem rád, že se přišlo podívat tolik lidí,“ prohlásil starosta 
obce Roman Tuháček.

Prezidenta Petra Pavla, který dorazil na Slovácko s drobnou 
tržnou ranou v obličeji, vítala nejen cimbálová muzika Višňa, 
ale i mužský pěvecký sbor či děti v kroji.

„Chci vám poděkovat za krás-
né přivítání. Tolik lidí jsem opravdu 
nečekal. Moc si toho vážím. Měl jsme 
možnost přivítat vašeho pana starostu na 
Hradě, kde jsem se od něj dozvěděl něco o obci a jsem 
moc rád, že jsem po tak krátké době mohl k vám přijet,“ pro-
hlásil prezident Pavel.

„Je vidět, jak se o obec hezky staráte. Máte tady spoustu 
spolků, dobrých lidí. Doufám, že to není naposledy, co se vidí-
me,“ přidal a vyslechl si velký potlesk.

Libor Kopl

Na prezidenta čekaly zástupy lidí



Zpravodaj obce Ostrožská Lhota  
Zvláštní vydání při příležitosti návštěvy prezidenta České republiky Petra Pavla 17. 4. 2024. 
Vydal: Obecní úřad Ostrožská Lhota nákladem 400 výtisků.
Foto: Zlínský kraj, Stanislav Dufka, Libor Kopl, Radek Bartoníček, Roman Tuháček.
Foto na titulní straně:  Stárci z roku 2023. Václav Kuban a Monika Valčuhová.  

Děti: Michal Tuháček a Ludmila Pavelková.
Foto na zadní straně:  Zastupitelé a zaměstnanci obecního úřadu.
Korektury: Lenka Trčková.
Grafická úprava a tisk: Petr Galuška, www.galuska-reklama.cz, Veselí nad Moravou.
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Fotografie s občany i podpis  
do pamětní knihy

Prezident Pavel se po příjezdu před obecní úřad pozdravil 
s občany. Řadě z nich podal ruku, ochotně se vyfotil. Později se 
podepsal do pamětní knihy, prošel si část obce a prohlédl si ne-
jen archeologické muzeum, ale také kostel, kde mu na varhany 
zahrál Miroslav Pavelka.

„Když ho slyšíte hrát, je to něco úžasného,“ říká Tuháček.
Před brífinkem s novináři, který se uskutečnil před základ-

ní školou, prošel kolem několika pietních míst.
„Máme tady pomník padlých v první i druhé světové válce, 

Pastorační dům pátera Antonína Šuránka a minulý rok jsme 
odhalovali pomník lhotských legionářů,“ připomněl starosta 
Tuháček, který prezidenta i krajského hejtmana Radima Holiše 
po celou dobu návštěvy doprovázel.

„Máme tady toho samozřejmě mnohem víc, ale vzhledem 
k času jsme toho víc nestihli,“ posteskl si.

Triko s potiskem a cédéčko Oskoruše jako 
dar z Velké nad Veličkou

I tak si obyvatelé Ostrožské Lhoty, ale i okolních vesnic ná-
vštěvu prezidenta náramně užili.

„Moc jsem se těšil, ale nervózní jsem nebyl,“ vyznává se 
starostův syn Michal Tuháček.

I kamarádka Ludmila Pavelková se na hlavu státu náramně 
těšila. „Moc se mi to líbilo,“ uvedla.  Na státníka se přišly podí-
vat i děti. Zástupkyně ředitele mateřské školy Lenka Kadlčková 
předala prezidentovi keramické výrobky, které chlapci a dívky 
vytvořili.

Jarmila Sládková dorazila do Ostrožské Lhoty z Velké nad 
Veličkou. Vzala s sebou nejen dceru Marii, ale i dárky. Triko s 
potiskem a cédéčko Oskoruše jako dar.

„Panu prezidentovi jsem věnovala triko s horňáckým potis-
kem a cédéčko ženského sboru Oskoruše, jehož jsem členkou. 
První dámě jsem pak poslala psaníčko s horňáckým ornamen-
tem,“ prozradila. Své účasti na setkání rozhodně nelitovala.

„Pro mě to byl velký zážitek, příjemné setkání. Do Lhoty to 

Jarmila Sládková dorazila do Ostrožské Lhoty z Velké nad Veličkou.  
Vzala s sebou nejen dceru Marii, ale i dárky.

VŠE PROBĚHLO PODLE PLÁNU
Prezident v kostele

mám kousek, takže by byla velká chyba toho nevyužít,“ pro-
nesla.

Krátký pobyt v Ostrožské Lhotě byl součástí dvoudenní 
návštěvy prezidenta Petra Pavla ve Zlínském kraji, kde postup-
ně navštívil všechny čtyři okresy, potkal se s politiky, podnika-
teli i veřejností. Oproti původnímu plánu se z osobních důvo-
dů neúčastnila cesty prezidentova manželka Eva. 

     Libor Kopl
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Prezident v kostele
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Prezident u školy

Luděk Galuška přivítal Miloše Zemana  
v Archeoskanzenu, Václava Havla  
v Uherském Hradišti 

Známý archeolog Luděk Galuška, který žije v naší obci, se 
setkal s prezidentem Václavem Havlem několikrát.

„Vzpomínám třeba na setkání v Uherském Hradišti v roce 
2000. Tehdy jsme pořádali velkou archeologickou konferenci 
na téma Velká Morava. Václav Havel měl nad konferencí zášti-
tu. Tam jsem mu věnoval svoji druhou knížku Uherské Hradiš-
tě – Sady. Křesťanské centrum Velké Moravy,“ vzpomíná Luděk 
Galuška.

V září 2014 přijal v Archeoskanzenu Modrá prezidenta 
Miloše Zemana. „Společně s panem prezidentem a jeho man-
želkou jsme zasedli v dřevěné obytné části, která kdysi plnila 
funkci obydlí vysoce postaveného církevního činitele, možná 
samotného Metoděje, který tam přijímal návštěvy. Dnes jsme 
v ní měli tu čest přijat prezidentský pár," řekl před deseti lety 
archeolog Luděk Galuška.

Další setkání Luďka Galušky s prezidentem Milošem Ze-
manem bylo v roce 2018. Při příležitosti 100 let výročí repub-
liky byla v hlavním městě výstava, kterou uspořádal Pražský 
hrad. „Jednou z částí byla výstava o státnosti území České 
republiky, tehdy jsem byl oslovený za Moravu, abych přispěl 
na vstupu, která byla věnována z části Velké Moravě. Přivezl 
jsem tam tehdy zlaté předměty. Další den jsem dostal pozvání 
z kanceláře prezidenta na setkání s prezidentem Zemanem a 
Dominikem Dukou, toho doprovázel profesor Petr Piťha, což 
byl bývalý ministr školství a potom významný církevní činitel. 
Seděli jsme dvě hodiny u kulatého stolu a řešili různé otázky,“ 
povídá Luděk Galuška.

Prezidenti České republiky s občany 
Ostrožské Lhoty

Josef Lopata se pozdravil s Václavem 
Havlem v Uherském Hradišti

Bylo to na mítinku v Uherském Hradišti na začátku de-
vadesátých let. Václav Havel byl prezidentem Československa. 
„Stál jsem v prvních řadách, takže jsme se mohli pozdravit. Po-
dali jsme si ruce, řekl jsem mu, že jsem rád, že ho můžu potkat 
osobně. Bylo tam mraky lidí, jsem rád, že se mně tehdy podaři-
lo Václava Havla pozdravit,“ vzpomíná Josef Lopata.

Vojtěch Olbrecht se setkal s Václavem 
Havlem v Kyjově

Bylo to při návštěvě Kyjova v březnu 1990.  Václav Havel za-
vítal do místního zemědělského družstva, které tehdy Vojtěch 
Olbrecht vedl. Vzniklo také společné foto u krav, ale fotku se 
bohužel dohledat nepodařilo.

Stanislav Dufka

Z původního plánu zmizela manželka prezidenta Eva. Ta 
ho měla doprovázet již v úvodu cesty při návštěvě firmy TON v 
Bystřici pod Hostýnem. Poté měla mít odpoledne Eva Pavlová 
separátní program, kdy měla navštívit Fakultu multimediál-
ních komunikací ve Zlíně.

„Paní Eva Pavlová se nezúčastní z osobních důvodů,“ sdělil 
Vojtěch Šeliga z Kanceláře prezidenta republiky.

První dáma na svém oficiálním instagramovém profilu 
před několika dny prozradila, že se věnuje nemocné kočce.

„Zdravím všechny spřízněné duše. Vím, že jsem teď neby-
la příliš aktivní, nicméně nemoci se nevyhýbají ani chlupatým 
členům rodiny, o které se také musíme starat. Micka vyžaduje 
už několik dní péči a já bych si moc přála, aby mohla brzy opět 
sama pobíhat venku,“ uvedla Pavlová.

Bohužel, podle informací Blesku, kočka Micka zemřela. 
„Tuto otázku nechá paní Eva Pavlová bez reakce,“ uvedl pro 
Blesk Petr Fučík z kabinetu Evy Pavlové.

Zdroj: Slovácký deník

První dáma musela účast zrušit

VZPOMÍNKA NA PŘEDCHOZÍ PREZIDENTY
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Prezident u školy
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FARNOST
Setkání s občany Prezident Petr Pavel - rozloučení
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KULTURA
Prezident Petr Pavel - rozloučení




